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Besvarelse af spørgsmål 1457 alm. del stillet af udvalget den 4. septem-

ber 2024 efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 

 

Spørgsmål: 

Vil ministeren i forlængelse af svar på REU alm. del - spørgsmål 1218 for-

klare årsagerne til stigningen i indførslerne af kontanter til Danmark samt 

forklare, hvordan det harmonerer med, at kontanter i samfundet skal be-

grænses? 

 

Svar: 

Regeringen har ikke et mål om, at anvendelsen af kontanter skal begrænses 

mest muligt, men vi kan konstatere, at danskerne i stadig mindre omfang 

bruger kontanter. Det er afgørende, at det fortsat er muligt at anvende kon-

tanter, da der er grupper af borgere, herunder socialt udsatte, som er af-

hængige heraf for at få en hverdag til at hænge sammen. 

 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Finanstilsynet, der har oplyst følgende: 

 

”Finanstilsynet har ikke data i forhold til indførsel af kontanter til Danmark 

og kan derfor ikke udtale sig nærmere om eventuelle stigninger og årsa-

gerne hertil.”  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Morten Bødskov 

Offentligt
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1457

Retsudvalget 2023-24
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